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• Општини Србобран додељен је уговор вредан 90 
милиона динара (I фаза), за реконструкцију Трга сло-
боде. Према речима Радивоја Дебељачког, председ-
ника Општине Србобран, пројекат ће се реализова-
ти ове и наредне године. „Пројекат реконструкције 
Трга слободе и сви други пројекти који се спрово-
де доприниће да слика Србобрана буде још лепша“, 
поручио је Дебељачки.

Обележена 24. годишњица од почетка НАТО агресије

 Ми не заборављамо!
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По традицији, у Ср-
бобрану је годишњи-
ца НАТО агресије обеле-
жена у порти Цркве Бо-
гојављења Господње, крај 
споменика страдалим у 
ратовима од 1990. до 1999. 
године. Служен је помен 
свим страдалим. Окупље-
ним грађанима обратио се 

председник Општине Ср-
бобран Радивој Дебељач-
ки, који је овом приликом 
истако да се НАТО агресија 
не забораља. „Прошле су 
24 године од НАТО агре-
сије на нашу земљу, године 
су прошле али ми не за-
борављамо. На данашњи 

дан одајемо пијетет свим 
невино страдалим жрт-
вама немилосрдног и 
бездушног рата који се 
надвио над нашим градо-
вима и селима, над нашим 
народом који је кроз своју 
историју више пута стра-
дао и дизао се из пепела. 
У ваздушним нападима 

на СР Југославију, који су 
трајали од 24. марта до 10. 
јуна 1999. године, стра-
дало је 1.000 припадника 
војске и полиције, 2.000 
цивила, међу којима је 
било жена и деце. Девет-
наест на једног, држава 
НАТО пакта, без саглас-

ности Савета безбедно-
сти Уједињених нација, 
бацали су бомбе које су 
падале и уништавале 
наше болнице, школе, мо-
стове, споменике културе 
и привредне објекте. Како 
оправдати агресора, како 
разумети ум војника који 
гађа воз у покрету или ау-
тобус препун путника?! Не 
може се разумети, а таква 
питања су она на која до 
данас нисмо добили одго-
вор, јер такви зликовци 
никада и нигде нису од-
говарали. Милицу Ракић, 
која је са свега три године 
седела на ноши у купати-
лу свога дома када ју је део 
касетне бомбе погодио и 
усмртио, никада нећемо 
заборавити, ни Милицу 
ни све друге жртве без-
душног терора НАТО 
агресора. Међу њима су 
били и наши суграђани 
Синиша Лаушев, Алек-
сандар Бајин и Ранко Пан-
телић. Данас, 24 године 
касније, наша земља је на 
путу напретка, али поново 

између интереса великих 
сила, као што је то било 
много пута кроз историју. 
У временима када се свет 
мења пред нашим очима, 

Србија је поново на ис-
кушењу и зато је потреб-
на мудрост у доношењу 
одлука, али и јединство 
које доноси лакшу пози-
цију нашој земљи да сав-
лада све препреке на које 
наиђе. Култура сећања 
нас учи и помаже у раз-
умевању догађаја који 
су данас део наше исто-
рије, али је најважније 
да никада не заборави-
мо, јер је то најмање што 

се од нас очекује. Нека је 
вечна слава и хвала свим 
невино страдалим жртва-
ма НАТО терора”, рекао је 
Дебељачки.

 Уз полагање венаца, у 
порти Цркве изведен је и 
пригодан програм. Беседу 
је одржао свештеник Јован 
Кезан, наступио је хор ОШ 

„Вук Караџић“, под дири-
гентском руком наставни-
це Александре Шунтић и у 
пратњи солисте на гитари 
Илије Зеца. Програм је 
водила Наташа Слепчев, 
чланица Савета МЗ Ср-
бобран.

Венце положиле бројне делегације

Венце на споменик положили су представници Општи-
не Србобран, Покрајинског секретаријата за социјал-
ну политику, демографију и равноправност полова, 
Војске Србије, Министарства унутрашњих послова, 
затим удружења ратних војних инвалида Србобран, 
Жабаљ и Кнежевац, Равногорског покрета Србобран, 
СУБНОР-а Србобран, Удружења бораца 1991 - 1999. 
«Храбри борци», Српски ветерани Републике Србије, 
те локалних одбора Српске напредне странке и Со-
цијалистичке партије Србије.

Ми не заборављамо наше пале хероје
Обележена 24. годишњица од почетка НАТО агресије на Савезну Републику Југославију

• У Србобрану је као и широм Србијe обележена 24. годишњица од почетка НАТО агресије на Савезну Републи-
ку Југославију. Напади започети 24. марта 1999. трајали су 11 недеља и уз хиљаде жртава, као најтрагичније по-
следице агресије, тешко су оштећени инфраструктура, привредни објекти, школе, здравствене установе, споме-
ници културе.

Слушамо грађане - важно је да знамо који су проблеми
Сарадња два нивоа власти - председник Општине у посети Месној заједници

Радивој Дебељачки, пред-
седник Општине Србобран, 
обишао је Месну заједни-
цу Србобран и са председ-
ником и члановима Савета 
најниже јединице локалне 
управе разговарао о начи-
нима како унапредити са-
радњу и бити још ефикас-
нији сервис грађана. Де-
бељачког су у новој згра-
ди МЗ дочекали Славко Те-
шановић, председник Са-
вета МЗ Србобран, члано-
ви Савета Душан Поповић, 
Војин Белић, Срђан Мико-
вић и Весна Ранков, као и 
Даринка Молдованов, се-
кретарка Месне заједни-
це Србобран. “Од форми-
рања новог Савета Месне 
заједнице Србобран про-
шло је одређено време, 
канцеларије овог органа 
пресељене су на новo ме-

сто - у зграду у којој је не-
када био Суд, и време је 
да успоставимо координа-
цију у активностима, про-
дубимо комуникацију са 
грађанима и направимо 
планове које морамо реа-
лизовати. Веома је важно 
да Месна заједница оства-
ри једну од својих улога, а 
то је директна комуника-
ција са грађанима и оба-
вештавање локалне само-
управе са којим се пробле-
мима они сусрећу, које су 
њихове сугестије и пред-
лози. Уверен сам да ће и 
нови Савет Месне зајед-
нице бити активан, да ће 
припремати и покрета-
ти иницијативе и пројек-
те за уређење нашег ме-
ста, свакако наставиће и 
са поделом оброка угро-
женим грађанима, зајед-

но са Црвеним крстом Ср-
бобран, и да ће бити добар 
сервис свих Србобранаца“, 

рекао је приликом посете 
Дебељачки. Он је најавио 
да ће ускоро обићи месне 
заједнице у Турији и На-
даљу. „Месне заједнице не-
када скоро да нису имале 
никакву улогу и то сада 
мењамо. За нас је најваж-
није да имају улогу про-
дубљивања комуникације 

са грађанима; потребне 
су нам информације од 
грађана како и где да ус-

меравамо инвестиције, 
шта је то њима потреб-
но, али не само то и само 
кроз финансијски аспект. 
Посебно се то односи на 
Турију и Надаљ; ради се о 
сеоским домаћинствима 
која немају свакодневни 
директни приступ локал-
ној самоуправи и доноси-

оцима одлука. Ту долази 
до изражаја улога месних 
заједница и зато сваке не-
деље имамо дан за контакт 
са становницима ових ме-
ста, увек су једном у току 
недеље на програму сусре-
ти са Туријцима или На-
даљчанима, да не би мора-
ли да долазе у Србобран на 
разговор са председником 
Општине и другим функ-
ционерима. Ми желимо 
да то радимо кроз месне 
заједнице, идемо у ова ме-
ста и директно разговара-
мо са грађанима. Све их 
саслушамо, неке пробле-
ме можемо да решимо од-
мах, за неке нам је потреб-
но време, али је важно да 
знамо како људима по-
моћи и шта им је потреб-
но“, рекао је Дебељачки.

• Приоритет Месне заједнице Србобран је директна комуникација са грађанима и обавештавање локалне само-
управе са којим се проблемима они сусрећу, које су њихове сугестије као и предлози.
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Председник Покрајин-
ске владе Игор Мировић 
уручио је  представници-
ма локалних самоуправа 
уговоре за финансирање 
и суфинансирање 47 ка-
питалних пројеката на те-
риторији 36 локалних са-

моуправа. У име Општи-
не Србобран уговор за ре-
конструкцију Трга слобо-
де потписао је председник 
Општине Радивој Дебељач-
ки. Он је истакао да се ради 

о веома важном пројекту 
за општину Србобран. „За-
хваљујући подршци По-
крајинске владе и Управе 
за капитална улагања ис-
пуњавамо обећање које 
смо дали грађанима - за-
почињемо реконструк-

цију Трга слободе, што смо 
најавили приликом рекон-
струкције платоа, поста-
мента и самог споменика 
слободи. Тада смо рекли 
да се ради о уводној фази 

радова, а сада можемо да 
кренемо у велику рекон-
струкцију Трга слобо-
де, што ће у једну целину 
ујединити и оплеменити 
центар града и објекте у 
њему - Српску православ-
ну цркву, обновљени Дом 
културе и уређену зграду 
Скупштине општине. По-
крајинска влада и Управа 
за капитална улагања 
АП Војводине обезбеди-
ли су 90 милиона динара 
за прву фазу радова, која 
подразумева обнову свих 
подземних водова и систе-
ма, поплочавање и значај-
но увећање зеленог фонда 
на Тргу слободе. Већ сада 
смо ушли у плани-
рање друге фазе 
радова, коју ће, 
такође, подржати 
Покрајинска влада 
у додатном износу 
од 90 милиона 
динара, а крајњи 
циљ је добити мо-
деран трг и парк, 
са разним садр-
жајима у којим 
ће моћи уживати 
сви Србобранци и 
гости Србобрана. 
Зато је подједнако 
важно да управо траје и 
друга, завршна фаза ре-
конструкције Дома кул-
туре, као и радови на 
уређењу зграде Скупшти-
не општине Србобран. 
Истовремено, веома је 
добро да је Српска пра-
вославна црква најавила 
реконструкцију крова на 
свом верском објекту, а ја 
сам сигуран да ће локал-
на самоуправa обезбедити 
средста за реконструкцију 

улице Милоша Црњан-
ског. Са новим Тргом 
слободе добићемо потпу-
но уређен центар града“, 
рекао је Дебељачки након 
потписивања уговора. 

Игор Мировић, председ-
ник Покрајинске владе, ис-
такао је овом приликом да 

ће АП Војводина путем 
Управе за капитална ула-
гања за све договорене 
пројекте издвојити шест 
милијарди динара, у више 
области.

Реч је о пројектима у об-
ластима саобраћајне ин-
фраструктуре, водоснабде-
вања, заштите вода, локал-
ног и регионалног економ-
ског развоја, здравствене 
заштите и развоја спорта. 

„И ове године смо, преко 

Управе за капитална ула-
гања, расписали јавни 
позив на који се одазва-
ла већина локалних са-
моуправа, са којима ћемо 
заједнички реализовати 
значајне инвестиције на 
територији Војводине“, 
изјавио је председник По-

крајинске владе Игор Ми-
ровић приликом уручења 
уговора представницима 
36 локалних самоуправа и 
градова.

Мировић је нагласио да 
је циљ да се покрену, као 
и ранијих година, значај-
не инвестиције које ће пре 
свега допринети локалном 
економском развоју, али и 
бољем и квалитетнијем 
животу свих становника 
Војводине. 

Испуњавамо обећање 
грађанима - започињемо 
реконструкцију
Трга слободе

Уговор за реконструкцију Трга слободе
вредан 90 милиона динара

• Општини Србобран додељен је уговор вредан 90 милиона дина-
ра (I фаза), за реконструкцију Трга слободе. Према речима Ради-
воја Дебељачког, председника Општине Србобран, пројекат ће се 
реализовати ове и наредне године. „Пројекат реконструкције Трга 
слободе и сви други пројекти који се спроводе доприниће да слика 
Србобрана буде још лепша“, поручио је Дебељачки.
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Екипе Јавног комуналног 
предузећа „Градитељ“ укло-
ниле су  још једну дивљу де-
понију са обода Србобрана, 
у Савској улици, насталу 
неодговорним понашањем 
појединих грађана. Радове 
на расчишћавању простора 
и уклањању отпада обишли 

су Радивој Дебељачки, 
председник Општине Ср-
бобран, Милица Зарић, 
заменица председника, и 
Милош Јовановић, дирек-
тор ЈКП «Градитељ».
„Као што су грађани 

могли да примете, рађени 
су недавно државни 
путеви, а у наредном пе-
риоду следи исти посао 
на локалним путевима. 
Са овим лепим временом 
и са овог места, желимо да 
кренемо у уређење, можда 
ово није посао великог 

интензитета у поређењу 
са неким инвестиционим 
улагањима, али је свакако 
важно да се учини. Важно 
је да сваки позив грађа-
на схватимо озбиљно, да 
приступимо проблему и да 

га решимо. Позивам људе 
да пријаве проблеме на те-
риторији наше општине. 
Неколико несанитарних 
депонија ван насељених 
места смо већ уклонили, 
нажалост поједине лока-
ције се изнова појављују 
као проблем, и зато апе-
лујем на грађане да поведу 
рачуна о томе. Неки наши 
суграђани нису у довољној 
мери свесни какав про-
блем чине, и молим их да 
то више не раде. Свако ко 
има проблем са одлагањем 
комуналног отпада само 
треба да се јави комунал-
ном предузећу и свима ће 
се изаћи у сусрет“, рекао је 
Радивој Дебељачки, пред-
седник Општине Србобран.

Према речима Милоша Јо-
вановића, директора ЈКП, 
акција у Савској улици 
добар је показатељ зајед-
ничке бриге за средину у 
којој живе грађани.
„Кад кажем заједничка, 

ту не мислим само на ло-
калну самоуправу и ЈКП 
‘Градитељ’, који су узели на 
себе да уклоне дивљу де-
понију, већ и на грађане 
који су пријавили да такав 
проблем постоји. Захвал-
ни смо грађанима који 
су нам скренули пажњу, 
исто тако позивам друге 
да учине исто ако у њихо-
вом комшилику постоји 
сличан проблем. Придру-
жујем се апелу да се пре-
стане са лошим навикама 
да се отпад одлаже на ме-
стима која за то нису на-
мењена. Уколико грађани 
виде да неко то чини, а не 
желе да га опомену лично, 
позивам их да јаве нама и 
ми ћемо то учинити. ЈКП 
‘Градитељ’ се максимално 

труди да наша општина 
у сва три насељена места 
буде што чистија, да буде 
пристојно окружење за 
живот. Набавили смо 
контејнере за одлагање 
грађeвинског отпада и 
сваки грађанин има при-
лику да их затражи како 
би се решио сваког шута 
који има. Ми то радимо 
брзо и ефикасно“, истакао 
је Јовановић. Према њего-
вим речима ускоро се креће 
у акцију прикупљања ам-
балажног отпада, примар-
не сепарације стаклене и 
ПЕТ амбалаже. „Хоћемо 
да предњачимо у чистоћи, 
стало нам је до екологије, 
до здраве животне среди-
не за све нас“, поручио је 
Јовановић.

Заједничка брига 
за животну
средину

Уклоњена дивља депонија у Савској улици - у плану бројне акције

• „Акција уклањања дивље депоније у Савској 
улици спроведена је на иницијативу грађана. 
Ово је прва од бројних акција које ћемо спро-
водити у наредном периоду. Желимо активније 
да се укључимо у пролећно уређење наших ме-
ста, у одржавање зелених површина и путева, 
санирање ударних рупа“, рeкао је председник 
Општине Србобран Радивој Дебељачки, при-
ликом обиласка радова.

У току уређење Турије
Припреме за пошумљавање

Јавно комунално преду-
зеће “Градитељ“ започело је 

пролећно уређење Турије. 
На јужном ободу села екипе 

предузећа чисте од разне 
врсте отпада повшину која 
ће ускоро бити пошумљена. 

„То је процес који не само 
да ће улепшати живот-
ни простор, него ће пру-
жити заштиту насељу од 
ветра, а и укупно повећа-
ти површине под зелени-
лом, што је крајњи еко-
лошки циљ који се жели 
постићи“, рекли су при-
ликом обиласка радова 
Радивој Дебељачки, пред-
седник Општине Србобран, 

Милица Зарић, заменица 
председника Општине, и 

Милош Јовановић, дирек-
тор ЈКП “Градитељ“.
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Према одлуци, право на 
стипендију добило је 107 
студената; 33 студента прве 
године, 26 студената виших 
година са просеком оцена 
од 7.00 до 7,99, и 48 студе-
ната виших година са про-
секом оцена од 8.00 до 10.00. 
Студенти прве године и они 
са просеком оцена од 7.00 
до 7,99 месечно ће прима-

ти 3.000 динара, док ће сту-
денти са просеком од 8.00 до 
10.00 примати 6.000 динара
„Изражавамо пуно за-

довољство што Општи-
на Србобран поново има 
прилику да потпише уго-
воре са студентима, чиме 
ће се обезбедити стипен-
дирање вашег школовања. 
И ове године имамо више 

од сто стипендија за об-
ласти науке, уметности и 
спорта, што је велик број, 
а посебно ми је драго што 
је из године у годину он 
све већи.

За малу локалну самоу-
праву, каква је Општина 
Србобран, то је велика част 
и понос, и, наравно, добра 
активност коју реализује-

мо у току године. Под-
ршка студентима је ула-
гање у будућност. Желимо 
да на путу личног напредо-
вања у образовању, будемо 
ваши партнери. Нама је 
у интересу да што више 
студената заврши факул-
тете и да се потом врате у 
своју средину, да допри-
несу њеном развоју као 
и развоју нашег друштва. 
Трудићемо се да обезбе-
димо и већа средства за 

ову намену, обезбеђујемо 
шест милиона динара у 
буџету за ову годину, али 
смо свесни стања и да ће 
бити потребно да се сред-
ства повећају.Желимо да 
будемо још бољи партне-
ри на овом заједничком 
путу“, истакао је Дебељач-
ки, и позвао студенте да се 
слободно обрате за помоћ 
локалним челницима кад 
наиђу на неки изазов, „јер је 
Општина и њихова кућа“.

Подршка студентима је улагање у будућност
• Радивој Дебељачки, председник Општине Србобран, и Милица Зарић, заменица председника, уручили су  уго-
воре о стипендирању, чиме је настављена добра пракса подршке локалне самоуправе високошколцима на путу 
до стицања звања академског грађанина.

Стипендија за 107 студената

Председник Општине Ср-
бобран Радивој Дебељачки, 
члан Општинског већа др 
Илија Газепов, и заменик 
покрајинског секретара за 
регионални развој, међу-
регионалну сарадњу и ло-
калну самоуправу Радивој 
Парошки, обишли су  по-
родицу Радић, коју је ло-
кална самоупава након 

што им је у пожару изго-
рела кућа, у којој је живела, 
сместила у један од стано-
ва у власништву Општине 
Србобран.
„Обишли смо породицу 

Радић којој смо обезбе-
дили сигуран кров над 
главом након што је пожар 
уништио кућу у којој су 
живели. Као што смо гово-

рили до сада и још једном 
понављамо - учинићемо 
све што можемо да помо-
гнемо Радићима да сани-
рају своју кућу и где треба 
да наставе да живе. За сада 
је важно да имају кров 
над главом који је обезбе-
дила локална самоупра-
ва, а важно је и да немају 
временски оквир до када 

могу да остану у општин-
ском стану. Ипак, желимо 
да што пре урадимо ре-
конструкцију и санацију 
објекта у ком су живели. 
Новац за санацију једним 
делом обезбедиће локална 
самоуправа, имамо и пот-
врду појединих предузет-
ника да ће прискочити у 
помоћ, а позивам и апе-
лујем и на све друге да се 

укључе у акцију, уколико 
то могу, као и грађане, до-
бродошла је свака врста 
помоћи. Локална самоу-
права ће преузети највећи 
терет на себе, што је при-
родно, јер то јесте и наша 
обавеза као одговорних 
људи“, рекао је након раз-
говара са Радићима Ради-
вој Дебељачки, председник 
Општине Србобран.  

Свака помоћ је добродошла
• Општина Србобран обезбедила је кров над главом породици Радић, након што им је кућа изгорела. Породица 
се сместила у један од станова који је у власништву Општине Србобран.

Посета породици Радић, након што им је у пожару изгорела кућа
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„Славимо наш Дан, 67 го-
дина постојања Предшкол-
ске установе ‘Радост’ Ср-

бобран. Као и претходних 
година, тако и данас, тру-
димо се да унапређујемо 
квалитет рада наше уста-
нове, да се стручно усавр-
шавамо, пратимо новине у 
предшколском образовању 
и васпитању, побољшава-
мо услове рада и излазимо 
у сусрет деци и родитељи-
ма. У складу са тим, про-
ширујемо обим наше де-
латности, па тако тренутно 
у нашој општини имамо 
целодневни боравак у сва 
три насељена места.  Како 
би деци боравак у вртићу 
био што пријатнији, кон-
стантно улажемо у наше 

објекте, уз помоћ локал-
не самоуправе на челу са 
председником Општине 

Радивојем 
Дебељачким, 
који разу-
ме значај 
пр едшкол-
ског образо-
вања и ула-
гања у рани 
развој деце, 
и коме се 
овом при-
ликом за-

хваљујемо. Програм који 
смо организовали је на-
мењен пре свега деци, како 
би уживали у данашњем 
дану“, рекла директорка 
ПУ „Радост“ Биљана Бајић. 
Прва рођенданска честитка 
малишанима и запосленим 
у ПУ, стигла је од Радиво-

ја Дебељачког, председни-
ка Општине Србобран.„Че-
ститам вам у име локалне 
самоуправе Дан ваше 
установе. Велико ми је за-
довољство, и поздрављам 
иницијативу, што се овај 
дан прославља управо на 
овај начин, да се наша деца 
лепо забаве и проведу, а и 
ми уз њих. Обезбеђен је 
леп програм, али што је, 
такође, јако важно, јесте 
да о деци са истом пажњом 
бринемо током целе годи-
не, а не само данас. Мис-
лим да смо на добром путу, 
са ПУ ‘Радост’ имамо јако 
добру сарадњу и у прет-
ходним годинама оства-
ривали смо све поставље-
не циљеве. Тако ће бити и 
у будућности“, поручио је 
Дебељачки.

Прослава 67. рођендана ПУ „Радост“
• Малишани из девет вртића Предшколске установе “Радост” просла-
вили су 20.марта,  67. рођендан свог забавишта. Прави спектакл за децу 
одржан је у великој хали Центра за спорт и туризам, у дружењу са анима-
торима и кловновима, уз музику и игру. 

Програм подељен у две це-
лине, за ученике нижих и 
виших разреда, привукао 
је бројне посетиоце који су 
имали прилику да уживају 
у кратким експерименти-

ма, филмовима, квизовима, 
презентацијама и изложба-
ма. „Ове године посетио-
ци су имали могућност да 
обиђу чак 12 штандова, за 
сваког по нешто. Било је 
пуно прилика да се упо-
знају са новим научним 
чињеницама, да прису-
ствују експериментима из 
физике, хемије, биологије, 
да прате занимљивости из 

математике, историје, ге-
ографије, да учествују у 
квизовима, играма, моз-
галицама на штандовима 
страних језика, програми-
рања и роботике. Оно на 
шта смо изузетно поносни 
и што показује величину 
нашег фестивала јесу го-
сти и предавачи, тако да 
су и ученици из других ос-
новних школа имали своје 
штандове, а посебно нам је 
драго да су се нашем по-
зиву одазвали и ученици 

ОШ ‘20. октобар’ из Врба-
са. Мини изложбу и преда-
вање одржали су представ-
ници Покрајинског завода 
за заштиту природе, као и 
доценти и докторанди са 

Пољопривредног факул-
тета.  Фестивал је изует-
но  популаран међу децом, 
њима све ово изгледа као 
забава и игра, а заправо је 
много више од тога. Овај 
фестивал је синоним за 
развијање радозналости, 
љубави према науци и пре-
ма целоживотном учењу“, 
рекла је Адријана Вереш, 
наставница биологије и, уз 

Ленку Глувакор, наставницу 
мађарског језика и књижев-
ности, главна организатор-
ка манифестације.

Вереш је посебно захва-
лила Општини Србобран, 
главном покровитељу ма-
нифестације, као и бројним 
спонзорима - пицеријама 
«Делишс» и „Гранде XXVII“, 
те трговинским радњама 
«Ас Дом плус» и «Тук плус», 
на подршци током припре-
ма и одржавања VIII Змаје-
вог фестивала науке.

Одржан  VIII Змајев фестивал науке у 
ОШ „Јован Јовановић Змај“

За сваког по нешто 
на 12 штандова
• У Основној школи „Јован Јовановић Змај“ одр-
жан је VIII Змајев фестивал науке, након  трого-
дишње паузе изазване пандемијом COVID 19.  
Све садржаје припремило је десетак предмет-
них наставника и педесетак ученика, заљубље-
ника у науку, спремних на изазове учења и жељ-
ни нових сазнања.

Поклон за вртић “Пепељуга“ у Турији
Туријски вртић «Пепељу-

га» Предшколске установе 
«Радост» добио је на поклон 
нову сушилицу за веш од 
Удружења „Кобасицијада“. 

„Ово је мали поклон, али од 
срца. У нашем Удружењу 
имамо доста младих роди-
теља који имају децу у вр-
тићу. Хтели смо, пре свега, 
да покажемо поштовање 
и захвалност запослени-
ма који брину о деци и да 
им барем мало олакшамо 
свакодневне обавезе. Међу 
овом децом су сигурно и 

будући чланови нашег 
Удружења, на њима је бу-
дућност и овим гестом же-
лимо да их од малих ногу 
научимо да Кобасиција-

да, која догодине слави 40. 
рођендан, осим што прави 
добре кобасице брине и о 
другима, хуманитарни ка-
рактер уграђен је у темеље 
нашег Удружења“, рекао је 
приликом уручења покло-
на Жељко Попић, председ-
ник нашег Удружења «Ко-
басицијада». На поклону 
се захвалила у име целог 

колектива, директорка ПУ 
„Радост“ Биљана Бајић.Она 
је истакла да ће поклон мно-
го значити за овај вртић. „У 
вртићу у Турији од ове го-
дине покренули смо цело-
дневни боравак у којем је 
двадесетак малишана, од 
укупно педесет колико их 
је у овом вртићу. Ова су-
шилица ће значајно олак-
шати рад и од сада неће-
мо размишљати где и како 
ћемо осушити веш, дечију 
постељину и остало. Хва-
ла Удружењу ‘Кобасиција-
да’ и сигурна сам да је ово 
сарадња која ће трајати и 
надаље“, истакла је Биља-
на Бајић.

За узврат, у знак захвално-
сти, малишани из „Пепељу-
ге“ израдиће уз подршку и 
помоћ својих васпитачица, 
сувенире са знаком Коба-
сицијаде.

Удружење „Кобасицијада“ дарује вртић
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Orosházán a rossz idő miatt 
ezúttal nem megszokott hely-
színén, a Kossuth-szobornál, 
hanem a Petőfi Művelődési 
Központ színháztermében 
tartották meg március 15-
én az ünnepi megemlékezést.
A hagyományoknak megfe-

lelően a Himnuszt az Oroshá-
zi Fúvószenekar játszotta el. A 
vendégek köszöntését követő-
en Árusné Erős Krisztina, a 
Táncsics Mihály Gimnázium 

új igazgatója mondta el em-
lékező beszédét. Mint mond-
ta, március 15-e az egyik leg-
nagyobb nemzeti ünnepünk, 
melyet talán minden magyar 
fenntartás nélkül magáénak 
érez.

Ezt követően a Táncsics Mi-
hály Gimnázium diákjai ad-
tak elő ünnepi műsort a kö-
zönségnek. A műsort köve-
tően a vendégek útja a Kos-
suth-szoborhoz vezetett, ahol 

a fúvószenekar zenéjétől kí-
sérve az emlékezés koszorúit 
helyezték el a városi szerveze-
tek, pártok, nemzetiségi ön-
kormányzatok, egyházak és 
oktatási intézmények képvi-
selői. Orosháza testvérvárosa, 
Szenttamás község nevében 
a kegyelet virágait Szabados 
Fodor Beáta és Kocsis Krisz-
tián, a községi tanács tagjai 
helyezték el.

Orosházán járt a szenttamási delegáció 

Ünnepi megemlékezés a szenttamási Petőfi-mellszobornál
Szenttamáson tavaly már-

cius 13-án a római katolikus 
plébánia előtt leleplezték Pe-
tőfi Sándor mellszobrát, ame-
lyet a magyarországi testvér-
város, Orosháza Város Ön-
kormányzata ajándékozott az 
itteni magyar közösségnek. A 
településen ez az első magyar 
vonatkozású köztéri szobor, 
ahol március 12-én este alkal-
mi műsor keretében emlékez-
tek az 1848/49-es szabadság-
harcra és Petőfi Sándor szü-
letésének 200. évfordulójára.
Az alkalmi műsort a helyi 

általános iskola tanárai és 
diákjai készítették. A diákok 
szavaltak és énekeltek, ők he-
lyezték el a kegyelet koszorú-
ját is. Az ünnepségen a Ma-

gyar Nemzeti Tanács képvi-
selője mellett jelen voltak az 
önkormányzat, továbbá a ci-
vil szervezetek képviselői is.

Kocsis Krisztián, a szent-
tamási községi tanács okta-
tással és kultúrával megbí-
zott tanácsosa elmondta, a 

szenttamásiak idén máso-
dik alkalommal emlékeztek 
a Petőfi-szobor előtt:
Az alkalmi műsort a Jo-

van Jovanović Zmaj Általá-
nos Iskola tanulói és taná-
rai készítették. Kiemelném, 
hogy a műsor Petőfi-versek 

mellett a költő egy versének 
szerb fordítását is tartalmaz-
ta, mert egy ilyen többnyelvű 
közösségben kiemelten fon-
tos, hogy kimutassuk az egy-
más iránti tiszteletet.
Az ünnepi műsorban fel-

léptek: Bakos Dorina, Balázs 

Luca, Aleksandar Đurano-
vić, Milana Bajser, Gál Emese, 
Andróczky Virág, Juhász Vi-
vien és Kovács Ramóna, akik 
egy-egy verset szavaltak, to-
vábbá az Aprószentek temp-
lomi gyermekkórus, akik a 
Kormorán együttes két da-
lát adták elő. A kórust Ko-
vács Blanka tanárnő és Süge 
Zsolt hitoktató készítették fel, 
a szavalókat pedig Gluvakov 
Lenke és Drobnyik Aranka 
magyartanárnők. A műsor-
számokhoz hozzájárultak 
még Branka Arapčić és Kat-
ja Brankov tanárnők is. A ko-
szorút Horváth Márk és Mi-
lacski Noémi helyezték el.

Az Őseink zenéje rendez-
vény a harmadik évtizedébe 
lépett és Szenttamás egyik 
kulturális védjegyévé vált. A 
helyi Jovan Jovanović Zmaj 
Általános Iskola volt a há-
zigazdája a 21. alkalommal 
megrendezett magyar nem-
zeti közösség népzenei talál-
kozójának, ahol   a magyarság 
gazdag zenei örökségének egy 
töredékét mutattákbe.
A szenttamási Arany János 

MME huszonegyedik alka-
lommal szervezte meg Őse-
ink zenéje elnevezésű népze-
nei találkozót. A rendezvényt 
ezúttal is hatalmas érdeklő-
dés övezte, zsúfolásig megtelt 
ugyanis az iskola előcsarno-
ka, a műsor után pedig a kö-
zönség is ropta a táncot a fel-
lépőkkel együtt.
A jelenlévőket először a Sza-

bados Fodor Beáta szervező 
köszöntötte, aki elmondta, a 
rendezvény a Kárpát-meden-
ce tájegységeinek népzenéjét 
mutatja be és a közönség is 
a Kárpát-medence egész te-

rületéről érkezik. Emlékez-
tetett arra, hogy a találkozó 
célja a táncházi zene ápolása, 
megőrzése és továbbadása az 
ifjabb nemzedéknek.
A rendezvényt Radivoj De-

beljački polgármester nyi-
totta meg, aki többek között 

elmondta, örömére szolgál, 
hogy a két évtizedes múltra 
visszatekintő magyar népze-
nei hagyományokat bemuta-
tó est nagy visszhangra talált 
Vajdaság-szerte:

Az önkormányzat szinte a 
kezdetektől felkarolta és tá-
mogatja a rendezvényt, és 
bízok abban, hogy összefo-
gással sikerül növelni a már 

meglévő népszerűséget, a kí-
nálatot, a fellépők és a nézők 
számát is, s mindez az itt élő 
polgárokra jellemző multi-
kulturalizmus és tolerancia 
jegyében történik – fogalma-
zott a polgármester.
A népzenei rendezvényen 

fellépett a szenttamási Ká-
rókatonák fiúkórus, a Ha-
gyományápoló Klub Boróka 
leánykórusa és Kalala nép-
táncegyüttese, a Szenttamá-
si Tamburazenekar, a Duhaj 
együttes, továbbá Csonka 
Ferenc és Zenekara Tillinkó 
Lucával. A programot a sze-
gedi Terebes zenekar, vala-
mint az orosházi Harangos 

táncegyüttes tette hangula-
tosabbá.
A testvérváros Orosháza 

nevében, a két város közöt-
ti együttműködés kiszélesí-
tése és elmélyülése reményé-
ben Móricz Bence a Harangos 
Néptáncegyüttes művészeti 

vezetője megajándékozta De-
beljački Radivoj, polgármes-
tert és   Szabados Fodor Be-
átát, az önkormányzat kép-
viselőjét.
Az Őseink zenéje kereté-

ben 18 órától a Terebes zene-
kar énekoktatásán vehettek 
részt az érdeklődők, de meg-
tekinthették a folyamatosan 
nyitva tartó kézimunka-kiál-

lítást is, amelyen a helyi ké-
zimunkacsoportok mutatták 
be munkáikat,  nem maradt 
el az iparművészeti és kézmű-
vestárgyak kiállítása sem. A 
csaknem háromórás népze-
nei és néptáncbemutató után 
táncház következett,amely a 
késő éjszakai órákig tartott. 
A moldvai néptáncokat ez-
úttal Barta Csilla tánctanár 
segítségével ismerhette meg a 
szépszámú érdeklődő. A Te-
rebes zenekar mellett közre-
működött még a szegedi Nép-
zenei Kamaraműhely két ki-
váló muzsikusa: Bauer Iván 
és Beták Orsolya. 
A rendezvényt Szenttamás 

önkormányzata, a Magyar 
Nemzeti Tanács, a Tarto-
mányi Oktatási, Jogalkotá-
si, Közigazgatási és Nemze-
ti Kisebbségi – Nemzeti Kö-
zösségi Titkárság és a Tarto-
mányi Művelődési, Tömegtá-
jékoztatási és Vallási Közös-
ségi Titkárság, továbbá több 
helyi vállalkozó és polgár tá-
mogatta.

Őseink zenéje - Szenttamás kulturális védjegye



СРБОБРАНСКИ ИНФОРМАТОР

Самом финалу претхо-
дио је први  ниво највећег 
такмичења у нашој земљи 
у познавању саобраћај-
них правила – „Пажљив-
кова смотра 2023“,   које је 
одржано у Предшколској 

установи «Радост» и ос-
новним школама «Вук Ка-
раџић», «Јован Јовановић 
Змај», «Петар Драпшин» 
и «Жарко Зрењанин Уча» 
за ученике 1. и 2. разреда.  

„Екипе изабране од стране 

Агенције за безбедност са-
обраћаја представљале су 
своје вртиће и школе. На 
данашњој смотри све еки-
пе су показале добро знање 
из области саобраћаја и за-
служено понели освојене 
награде својим кућама.

Након завршене ове 
фазе такмичења на ред 
долази регионална смо-
тра, на којој ће данашњи 
победници представљати 
нашу општину. Општи-
ну Србобран ће у групи за 
предшколски узраст пред-
стављати вртић ‘Снежана’, 
Основна школа ‘Јован Јо-
вановић Змај’ ће се такми-
чити у категорији првих 
разреда, а Основна шко-
ла ‘Петар Драпшин’ у ка-
тегорији других разреда“, 
саопштила је   Милица За-
рић, председница Савета 
за безбедност саобраћаја. 

„Пажљивкову смотру“ ор-
ганизује Агенција за безбед-
ност саобраћаја у сарадњи 
са градовима и општина-
ма у Србији, а на ового-
дишњој, трећој по реду смо-
три, учешће је узела чак 71 
локална самоуправа, што је 
највећи број до сада.

• Oпштински ниво популарног, едукативног квиза “Пажљивкова 
смотра 2023“ који је изнедрио победнике и представнике општине 
Србобран, одржан је  6. марта. 

Подизање ниво знања о саобраћају

„Циљ ‘Пажљивкове смотре’ је да се код деце подигне 
ниво знања о саобраћају, као и да се упознају са пра-
вилима безбедног понашања, на њима занимљив на-
чин. У томе им помажу васпитачи, учитељи и родитељи, 
као и познати анимирани лик Пажљивко, уз посебно 
осмишљене материјале као што су књига Пажљивко-
ва правила у саобраћају, бојанка, мобилна апликација, 
цртани филм и различити саобраћајно-едукативни 
реквизити“, рекла је Милица Зарић, заменица пред-
седника Општине Србобран и прдседница Савета за 
безбедност саобраћаја.

Све екипе показале добро знање
Одржана „Пажљивкова смотра 2023“

• Савет за безбедност саобраћаја Општи-
не Србобран наставио је са акцијом поделе 
ауто-седишта за сигуран превоз деце. Ово-
га пута вредан поклон је уручен грађанима 
који су прво дете добили у последњем квар-
талу 2022. године.

Aкција ауто - седишта за децу

Присутне родитеље по-
здравила је Милица Зарић, 
заменица председника 
Општине Србобран и пред-
седница Савета за безбед-
ност саобраћаја. Она је овом 
приликом истакла да се ова 

акција наставља и да јој је 
задовољство што може да 
најави да ће се акција спро-
водити током 2023.године.
„То значи да ће свако пр-

ворођено дете са терито-
рије општине Србобран 
добити ауто-седиште за 
безбедан превоз у ауто-
мобилу. Истовремено, 
желимо да апелујемо на 
наше суграђане да децу 
возе у овим и сличним се-
диштима. Нажалост, према 
подацима Агенције за без-
бедност саобраћаја, деца у 

саобраћајним несрећама 
најчешће страдају када се 
не превозе у ауто-седишти-
ма прилагођеним за њих.

Избор одговарајућег де-
чијег ауто-седишта, његово 
правилно постављање, као 

и стварање навике код  
деце да се у аутомобилима 
превозе правилно, пред-
ставља здраву основу у 
њиховом саобраћајном 
васпитању. Морамо учи-
нити све да елиминишемо 
ризике приликом прево-
за наших најмлађих чла-
нова породица“, поручи-
ла је Милица Зарић.

У последњем кварта-
лу 2022. године подељено 
је 14, док је за целу годину 
тај број 70 дечијих ауто-се-
дишта. 

• Пролећна сезона на фудбалском стадиону у Србобрану протећи ће у новој атмосфери и новим, бољим услови-
ма за играче и љубитеље фудбала.

Фудбалски стадион у новом руху
Нова трибина, нови семафор

Недавно изграђена главна 
трибина добила је кров, 
нешто раније постављен 
је нови семафор, започето 
је уређење свечане ложе, а 
пре свега наведеног, терен 
и трибине раздвојени су 
новом оградом. „Задовољ-
ни смо искорацима који 

су учињени на стадиону. 
Инфраструктурни радови 
који су извршени у прет-
ходном периоду значај-
но су унапредили стање 
на овом спортском објек-
ту и Фудбалски клуб Ср-
бобран сада ради у много 
бољим условима, а и на-

вијачи су добили бољи ам-
бијент за праћење утакми-
ца. Уклоњене су трибине 
које су биле нелегалне и 
небезбедне, а постављене 
нове које имају могућност 
проширења. Претходно је 
постављен нови семафор, 
уређене свлачионице и 
бројне друге ствари. Остаје 
да се у наредном прериоду 
заврше радови на уређењу 
објекта у ком је смештена 
свечана ложа. Оно што је 
сигурно јесте да ће локал-
на самоуправа подржати 
ФК ‘Србобран’ како би се 
стадион инфраструктур-
но довео у једно завидно и 
лепо стање”, рекао је при-
ликом посете стадиону Ра-
дивој Дебељачки, председ-
ник Општине Србобран.

Улагање

Дебељачки се посебно захвалио Фудбалском клубу ТСЦ 
– Бачка Топола јер је помогао србобрански клуб финан-
сирајући радове на новим трибинама, а исто тако за-
хвалност је упутио и Покрајинском секретаријату за 
спорт и омладину који је донирао средства за нови се-
мафор. Дебељачки је изразио наду да ће се и у блиској 
будућности, са добрим пројектима, привући додатна 
средства за улагања на стадиону.


